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Formandens beretning. 

Tak for ordet, tak <l Arne for at styre os godt igennem denne generalforsamling, og 
tak <l de fremmødte, dejligt at I har taget jer <d <l at komme. 
 
Så fik vi lukket 2023, igen et år med stor ”KÅS.” Ak<vitet.  
Hovedfokus har over de sidste åringer i endnu højere grad en <dligere drejet sig om 
vandplejen, og derfor skal der lyde en stor tak <l alle, som i årets løb bidrog med 
frivillig indsats, uden den, kunne det slet ikke lade sig gennemføre. 
En speciel tak fra mig skal lyde <l Ivan, som for os alle udfører et fantas<sk arbejde 
for vandplejen og KÅS, og sam<dig vil jeg sige dig tak for vores samarbejde, det er en 
fornøjelse. 
 
Der er lavet mange, ikke bare floLe men også givende projekter, som vi alle i 
frem<den får gavn af, og jeg er sikker på at åen også i frem<den, med så ak<ve 
vandplejefolk, vil blive passet og udviklet, så den kan blomstre og give os den floLe 
natur og det fantas<ske fiskeri, som vi ved den kan levere. 
 
Kås arbejde udføres al<d i samarbejde med kommuner og rådgivere, så vi sikrer, at 
alt udføres lovligt og på fagligt grundlag. Det giver naturligvis et stort samarbejde 
med vores omverden. I samarbejdet med kommunerne og under den gældende 
lovgivning er vi posi<ve, vi er konstruk<ve men også kri<ske, og vi tester hele <den 
om rammerne for vedligeholdelsen af åen og naturen er gode nok, også i forhold <l, 
at vi som frivillige kan udføre det mest smidigt og uden for meget administra<on. 
Stor tak <l kommunerne og andre som bidrager posi<vt <l vores arbejde, herunder 
bla. DSF og DTU.  
 
Til Lodsejerne langs åen skal der naturligvis også lyde en stor tak. Meget af vores 
arbejde kunne ikke lade sig gøre uden jeres indsats og opbakning. Når I byder så 
godt ind som I gør, bidrager det i væsentligt omfang <l en fællesskabsfølelse som er 
drivkraTen i det frivillige arbejde, jeres ak<ve deltagelse i KÅS er helt uundværlig og 
en bærende del af samarbejdet. Jeg er glad og meget stolt over at vi fik jer med i 
KÅS, det giver en fælles stolthed over Karup Å og området. 
 
 



Karup Å konkurrencen blev sædvanen tro afviklet eTer sommerferien, og det var en 
stor succes med mange deltagere og god opbakning fra sponsorerne. Specielt skal 
der lyde en stor tak <l Seatrout Herning, som igen stod klar med mange floLe 
præmier og en fantas<sk bu<k, hvor der kunne købes udstyr, det er jo noget vi 
lysViskere al<d mangler"#$%&' 
Konkurrencen gav et + på 100 tkr. Og igen i år var det Lfso som var den bærende del 
af konkurrencen, og som velvilligt lagde klubhus og faciliteter <l, det skylder vi dem 
stor tak for.  
Pengene går ubeskåret <l vandplejen, og der bliver de brugt <l at sikre, at vi også i 
frem<den på en bæredyg<g måde kan fiske eTer den unikke Karup Å Havørred. 
Konkurrencen er i 2024 planlagt <l weekenden d. 9. <l 11. august og jeg kan kun 
opfordre <l at man deltager og får sig en hyggelig weekend med fiskeri, historier og 
godt kammeratskab. 
 
Havørredens hus tog endnu et skridt i 2024. Herning kommune a^oldte sammen 
med et eksternt konsulenVirma en proces med alle de lokale aktører, som ved 
workshops og åben grund arrangement, kunne deltage og bidrag med ønsker og 
andet <l det færdige projekt. 
Den meget åbne proces har nu endt med en visionsplan, som er blevet vedtaget og 
offentliggjort af Herning kommune. Det er jo sådan med visionsplaner, at de bliver jo 
aldrig eller meget sjældent realiseret 1 <l 1. Det er en visionsplan som skal virke som 
inspira<on <l det endelige projekt, men vision om havørredens hus som et 
des<na<onscenter og med den stærke involvering af lokalområdet, den er rig<g. 
 
Herning kommune er nu i gang med fondingen af projektet. Projektet som er et 
grønt og bæredyg<gt projekt og et som taler ind i en frem<d med mere fokus på 
miljøet, en frem<d som også og måske i særdeleshed vil gavne lysViskere og 
fiskeriet, og det vurderes at mange fonde gerne byde ind på projekter i den retning, 
og derfor er der en stor <ltro <l, at økonomien i projektet falder på plads. 
 
Lokalt har der været enkelte modstandere af projektet, men sådan må det være når 
der sker noget nyt, men heldigvis så har projektet lokalt også fået kæmpe opbakning 
både fra enkeltpersoner, foreninger, erhvervsliv og lodsejere, og som projektet er 
skredet frem og mulighederne for involvering har været <l stede, er interessen 
steget betydeligt, fakta og syn for sagen er al<d godt for sådanne projekter. 
 
 
 
 



2023 var også året hvor Karup å fik sig en ny stor stærk lysViskerforening MidtVest 
LysEiskerforening eller i daglig tale MVLF. 
 
MVLF er en fusion af 3, af de mest legendariske foreninger ved åen, Herning Ikast 
LysViskerforening, Aulum Haderup Sportsfiskerforening, og Sdr. Resen LysVisker 
konsor<um. 3 foreninger som historisk har været gode <l samarbejde, har nu slået 
sig sammen og skabt en forening med et stærkt fundament både når det gælder 
fiskevand, men også på det organisatoriske plan, som er så vig<gt i dag, hvor <ngene 
ikke bliver nemmere. 
 
Jeg er 100 % overbevist om at denne fusion bliver en succes, ikke bare for 
medlemmerne, men også Karup Å. Stærke foreninger giver bedre mulighed for den 
vig<ge vandpleje, og ikke mindst arbejdet med juniorerne, som er så vig<ge for vores 
alles frem<d, og som bør prioriteres højt i alle foreninger. 
 
Det er ingen hemmelighed, at det siden min <ltræden har ligget mig på sinde 
hvordan foreningerne kunne blive stærkere, og jeg har ved forskellige lejligheder 
også skubbet på en proces der kunne føre <l yderligere samarbejde på tværs af 
foreningerne. Jeg ved det ikke har været nemt, og der er naturligt ”slugt nogle 
kameler”, sådan må det være når historie, tradi<oner og prak<k skal slås sammen, 
men nu står I med en forening som rækker ind i frem<den. 
Så stor tak <l de formænd og bestyrelsesmedlemmer, som har tænkt og færdiggjort 
denne fusion, så Karup Å nu står med endnu en stærk forening <l gavn for os alle. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Som mange ved, så igangsaHe vi for et stykke Id siden dialog med DSF om hvordan 
vi i KÅS kunne være med <l at sikre dem flere medlemmer, så vi ved Karup Å også 
kunne give noget <lbage <l DSF som dagligt kæmper for og har poli<sk indflydelse på 
vandmiljøet og dermed vores fiskeri. Vi spurgte medlemmerne i foreningerne om 
hvad de syntes, og der var der en klar opbakning <l medlemskab, desværre var det 
ikke alle foreninger som ønskede at deltage i den undersøgelse, men retningen for 
dem der deltog, var klar.  
Det er nu resulteret i, at den nye forening MVLF har indgået medlemskab hos DSF, og 
sam<dig også overladt dem medlemshåndteringen, alt i alt en rig<g aTale der 
rækker ud i frem<den <l gavn for alle. 
Ikke bare MVLF, men også LF1926, Viborg LysViskerforening, AROS og Hulbæk Mølle 
Høgild Bro Fiskeklub er medlem ved DSF, og derudover en masse personlige 
medlemskaber fra lysViskerne gør, at jeg nu føler, vi med reLe kan sige, at vi også her 
ved Karup Å bakker op om en af vores vig<gste samarbejdspartnere, Danmarks 
Sportsfiskerforbund. 
 
Som nogen sikkert har bemærket, så har jeg ikke i min beretning ret meget med om 
vandpleje, den del vil Ivan fortælle om i sin beretning. 
Men som udmeldt, så arbejdes der i øjeblikket på at lade naturen selv udvikle sig på 
egne præmisser, her tænker jeg i f.eks. på praksis omkring grødeslåning.  
I 2023 blev der udtaget en teststrækning, hvor der kun blev klippet en gang i 
september, og nu udvides de test <l, også at omfaLe dele af Haderis Å systemet så 
der fokuseres kun på at gribe ind og reLe på forholdene, der hvor der er åbenlyse og 
uhensigtsmæssige udfordringer. 
Det er et projekt som jeg forventer mig meget af i frem<den, men som det al<d er 
med natur, det tager lang <d at reLe op på <dligere <ders fejlag<ge vedligeholdelse, 
og derfor bliver det måske på visse strækninger dårligere inden det på sigt bliver 
bedre, alt sammen for at skabe bedre forhold for havørreden. 
Det skal også i den forbindelse nævnes at 2 lodsejere i Haderis å har på eget ini<a<v 
aTalt med kommunen, på deres vand, helt at sløjfe begge skæringer, det bliver 
spændende at følge. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Der har i løbet af året og her på det sidste sket lidt ændringer i KÅS 
Udover, som <dligere nævnt, opstarten af den nye forening Mvlf, har Ørredklubben 
Fremad meddelt deres udmeldelse af KÅS, og sam<dig har Aros, Silkeborg 
lysViskerforening og Flyvesta<on Karup LysViskerforening meddelt et mindre 
engagement i KÅS. 
Derudover har Per Fredskild af personlige årsager ikke kunne fortsæLe som Kasserer, 
og vi har derfor fået hjælp af Palle Christensen, som <dligere har været kasserer i 
Lfso. 
En stor tak <l Per Fredskild for hans mangeårige indsats for KÅS, al<d styr på 
pengene og som god medspiller i bestyrelsen, stor tak <l Per.  
Sam<dig vil jeg gerne byde Palle, vores nye Kassere velkommen og vi glæder os <l 
samarbejdet. 
Også en stor tak <l ørredklubben Fremad for deres mangeårige deltagelse i KÅS, og 
Uffes bestyrelsesarbejde igennem <den, og tak for varetagelse af revision, en helt 
nødvendig og vig<g post, så der kan være tryghed om økonomien. 
Vi får på et senere bestyrelsesmøde mulighed for at takke Per og Uffe for deres 
indsats. 
 
For mit eget vedkommende så har jeg meddelt bestyrelsen at jeg trækker mig fra 
formandsposten, når der findes en afløser, dog senest med udgangen af 2024. 
 
Med de ændringer har vi i KÅS fundet det nødvendigt at få kigget foreningen og dens 
formål eTer i sømmene. 
Bestyrelsen i Kås arbejder i øjeblikket med at få vores vedtægter opdateret så de 
passer med 2024 og <den fremover.  
Vi havde opstartsmøde d. 20. januar, og når vi er klar med et oplæg, vil det blive 
gennemgået i foreningerne og så forventer vi ved en ekstraordinær 
generalforsamling at få bestyrelsens reviderede formål og vedtægter godkendt. 
 
Afslutningsvis vil jeg gerne takke bestyrelsen for et godt samarbejde i 2023, og en 
special tak <l næsVormand Jan Snejbjerg for gode og præcise referater og som 
sparringspartner når noget skal vendes. Tak <l jer alle. 
 
Forsat god generalforsamling. 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
  
 
 


